
Protokół Nr XL/2017
Z XL Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu odbytej w dniu 27 kwietnia 2017 roku

w sali Urzędu Miejskiego.

Ustawowa liczba Radnych - 21 
Obecnych na Sesji             - 21

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XL Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołów z XXXVIII i XXXIX Sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego Programu Współpracy Miasta Łowicza
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3
ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego
i o wolontariacie za 2016 rok. 
5. Analiza zasobów pomocy społecznej za 2016 r. dla gminy Miasto Łowicz.
6. Rozpatrzenie uchwał:
1/ w sprawie zmian Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata
2017-2024,
2/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2017 rok, 
3/ w sprawie: zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Łodzi,
4/ w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Łowiczu,
5/ w sprawie  określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej,
6/ w sprawie współdziałania Miasta Łowicza z Samorządem Województwa Łódzkiego 
w zakresie wspólnej realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Integracja różnych systemów
transportu  zbiorowego  poprzez  rozbudowę węzłów  przesiadkowych  w województwie
łódzkim”,
7/ w sprawie wyrażenia  zgody na  przystąpienie  do partnerstwa i  zawarcie  umowy w
sprawie współpracy Gminy Miasto Łowicz z Diecezją Łowicką oraz firmą Eco Resort
Sp.  z  o.  o.  
w zakresie wspólnej realizacji projektu pod nazwą „Rozwój turystyki na terenie miasta
Łowicza”.
8/ w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Łowiczu obręb Korabka,
9/ w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Łowiczu obręb Zielkówka,
10/ w sprawie przeznaczenia do sprzedaży zabudowanej nieruchomości położonej
w Łowiczu przy pl. Nowy Rynek nr 28, obręb Śródmieście,
11/ w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności  nieruchomości
położonej w Łowiczu obręb Korabka,
12/ w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności  nieruchomości
położonej w Łowiczu obręb Małszyce,
13/ w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Łowicza,  fragment  obszaru  urbanistycznego
Łowicka  Wieś,  obszar  położony  w  rejonie  ulic:  Prymasowskiej,  Jana  Pawła  II
i Tuszewskiej,
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14/ zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Planu  zrównoważonego  rozwoju
publicznego transportu zbiorowego dla miasta Łowicza.
15/ w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w
zakresie trasy napowietrznej linii elektroenergetycznej 110 kV Sochaczew - Łowicz 1,
16/  w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/246/2017 Rady Miejskiej w Łowiczu z
dnia 27 lutego 2017 r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości oraz podatku od
środków transportowych, stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną.
17/ w  sprawie odmowy  wyrażenia  zgody  na  dokonanie  wypowiedzenia,
wynikających z umowy o pracę, warunków pracy i płacy radnego.

7. Przyjęcie  oświadczenia  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  zawierające  stanowisko  Rady
Miejskiej  w  Łowiczu  w  sprawie  okolicznościowego  wywieszenia  flagi  Cieszyna  na
budynku Urzędu Miejskiego w Łowiczu w dniu 27 czerwca każdego roku.

8. Dyskusja w sprawie odpowiedzi na pismo z Kurii Diecezjalnej z dn. 22 marca 2017 roku
9. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie pomiędzy Sesjami.
10. Interpelacje, zapytania, sprawy rożne.
11. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
12. Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej.

Ad.1.
Otwarcia  obrad XL Sesji  Rady Miejskiej  w Łowiczu dokonał  Wiceprzewodniczący Rady
Miejskiej  w  Łowiczu  Radny  Henryk  Zasępa.  Powitał  Radnych  oraz  zaproszonych  gości:
Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana
Bogusława Bończaka, Pana Grzegorza Radzikowskiego nowego Komendanta Powiatowego
Policji  w  Łowiczu,  Przewodniczących  Zarządu  Osiedli,  Sekretarza  Miasta  Panią  Marię
Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, Naczelników Wydziału, Radcę
Prawnego  Katarzynę  Kranik–Saleh,  pracowników  Urzędu  Miejskiego,  przedstawicieli
mediów.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  na  Sesji  Rady
Miejskiej obecnych jest 21 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.
Na dzisiejszej  Sesji  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Henryk  Zasępa i  Pan Krzysztof

Kaliński Burmistrz złożyli podziękowania młodzieży za udział w konkursie plastycznym.
Wręczono łowickie upominki i podziękowania na piśmie. Wykaz nagrodzonych uczniów
w załączeniu.

Następnie Pan Janusz Grundwald, warszawski geodeta pochodzący z Łowicza przekazał do
powiatowego  muzeum fragment  planu  miasta  nad  Bzurą  z  I  połowy XIX wieku.  Blisko
dwustuletni dokument z jego rąk odebrała dyrektor Marzena Zwierz-Kozanecka. Jest to plan
fragmentu  miejskich  gruntów  z  1823  roku.  Zabytkowy  dokument  został  uroczyście
przekazany do muzeum podczas Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu. Janusz Grunwald wszedł
w jego posiadanie 40 lat temu, gdy pracował jako geodeta. Plan wymaga renowacji i zostanie
przekazany do oględzin fachowcowi.
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Pan Grzegorz Radzikowski Komendant Powiatowy Policji  – poinformował,  że od dnia
14 kwietnia br. objął obowiązki Komendanta Powiatowego Policji w Łowiczu. Przyszedł
do Łowicza z pobliskiego Sochaczewa, jest w stopniu podinspektora. Obecnie poznaje
specyfikę  nowego  garnizonu.  Na  następnej  Sesji  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  będzie
omawiana „Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie miasta”. Wówczas
zostanie na Sesji dłużej i będzie lepiej zorientowany. Obecnie musi udać się na odprawę
z Komendantem Wojewódzkim Policji. 

Uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 2 zaprezentowali okolicznościowy program artystyczny
z okazji Święta 3 Maja - rocznicy uchwalenia konstytucji.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – podziękował, uczniom za wprowadzenie wszystkich
w świąteczny  nastrój.  W dniu  2  maja  br.  wspólnie  z  Przewodniczącym  Rady na  rondzie
Niepodległości w Łowiczu wciągną flagę państwową. Zaprosił wszystkich na uroczystą mszę
w katedrze łowickiej w dniu 3 maja br.

Ad. 2
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  proponowany
porządek obrad XL Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym.

Radny  Robert  Wójcik  - zaproponował  wprowadzenie  do  porządku  obrad  dodatkowej
informacji Ocena zasobów pomocy społecznej za 2016 r. dla gminy Miasto Łowicz. Jest to
wymóg ustawowy, przedmiotowa ocena jest podstawą do planowania budżetu na 2017 rok.
Zaproponował  wprowadzenie  tego  punktu  w  pkt.  5  po  Sprawozdaniu  z  realizacji
Wieloletniego Programu Współpracy Miasta Łowicza z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności
pożytku publicznego i o wolontariacie za 2016 rok. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  zaproponował  głosowanie
wprowadzenia dodatkowego punktu do porządku obrad Sesji w pkt. 5.

20 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie
wprowadziła do porządku obrad w pkt 5 Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2016 r. dla
gminy Miasto Łowicz. Dalsze punkty ulegają przesunięciu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  poinformował,  że  w  dniach
24 i 25 kwietnia 2017r. wpłynęły pisma Burmistrza Miasta Łowicza z prośbą o wprowadzenie
dodatkowo pod obrady Sesji Rady Miejskiej projektów uchwał:

1/  projektu  uchwały  w  sprawie uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  w  zakresie  trasy  napowietrznej  linii  elektroenergetycznej  110  kV
Sochaczew - Łowicz 1,

(odczytał pismo, stanowi załącznik)
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  zaproponował  głosowanie
wprowadzenia do porządku obrad Sesji dodatkowego projektu uchwały.

20 „za”, 0„ przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie
wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały, która będzie rozpatrywana w pkt. 6 jako
uchwała nr 15.

2/  projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/246/2017 Rady Miejskiej
w Łowiczu z dnia 27 lutego 2017 r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości oraz
podatku od środków transportowych, stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną.

(odczytał pismo, stanowi załącznik)

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  zaproponował  głosowanie
wprowadzenia do porządku obrad Sesji dodatkowego projektu uchwały.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie
wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały, która będzie rozpatrywana w pkt. 6 jako
uchwała nr 16.

Następnie poinformował, że w dniu 25 kwietnia 2017r. wpłynęło do Przewodniczącego Rady
pismo Dyrektora Łódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego z siedzibą w Bratoszewicach
z prośbą  o  wyrażenie  zgody  na  wypowiedzenie  warunków  pracy  i  płacy  z  Radnym
Mariuszem Siewierą.

(odczytał treść pisma stanowi załącznik).

W związku z  powyższym  zawnioskował  o wprowadzenie  pod obrady Sesji  dodatkowego
projektu uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na dokonanie wypowiedzenia,
wynikających z umowy o pracę, warunków pracy i płacy radnego.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  zaproponował  głosowanie
wprowadzenia do porządku obrad Sesji dodatkowego projektu uchwały.

19 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”(Radny Mariusz Siewiera nie głosował)

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  jednogłośnie
wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały, która będzie rozpatrywana w pkt. 6 jako
uchwała nr 17.
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  zaproponował  głosowanie
zmienionego porządku obrad Sesji.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że  zmieniony porządek obrad XL Sesji
został przyjęty jednogłośnie.
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Ad. 3
Protokoły  z  XXXVIII  i  XXXIX  Nadzwyczajnej  Sesji  zostały  wyłożone  w  Biurze  Rady
Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem XXXVIII Sesji był Radny Jakub Wolski, który uwag do protokołu nie zgłosił.
Radni również uwag do protokołu nie zgłosili.
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  skoro  uwag  nie
zgłoszono, Protokół z XXXVIII Sesji został przyjęty bez zmian.
Sekretarzem  XXXIX  Nadzwyczajnej  Sesji  był  Radny  Robert  Wójcik,  który  uwag  do
protokołu nie zgłosił. Radni również uwag do protokołu nie zgłosili. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  skoro  uwag  nie
zgłoszono, Protokół z XXXIX Sesji został przyjęty bez zmian.
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa na  Sekretarza  XL  Sesji  Rady
Miejskiej zaproponował Wiceprzewodniczącego Marka Boroskiego, który wyraził zgodę.

Ad. 4
Sprawozdanie  z  realizacji  Wieloletniego  Programu  Współpracy  Miasta  Łowicza
z organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami,  o  których  mowa  w  art.  3  ust.  3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za
2016 rok- przedstawił Pan Michał Zalewski Kierownik Biura ds. Kultury, Sportu, Turystyki
i Organizacji Pozarządowych i Małgorzata Nowak Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych.

(stanowi załącznik)

Radni nie zgłosili pytań i uwag.

Opinię Komisji Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska-
Staszewska.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska
przyjęła  Sprawozdanie  z  realizacji  Wieloletniego  Programu  Współpracy  Miasta
Łowicza z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3
ust.  3  ustawy  z  dnia24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego
i o wolontariacie za 2016 rok.
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Ad. 5
Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2016 r. dla gminy Miasto Łowicz- przedstawił Pan 
Marek Dziedziela Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łowiczu.

(stanowi załącznik)

Radny  Robert  Wójcik poinformował,  że  najważniejsze  i  właściwie  określone  zostały
wnioski końcowe. Władze powiatu łowickiego planują uruchomienie w szpitalu powiatowym
oddziału  geriatrycznego,  który  chociaż  częściowo  pozwoli  rozwiązać  problem.  Wzrastają
wydatki  na  pomoc  społeczną,  koszty  utrzymania  dzieci  w  rodzinach  zastępczych.
Wprowadzenie  asystentów  rodziny  pomoże  zmniejszyć  liczbę  dzieci  w  rodzinach
zastępczych. 
Radna Zofia Kroc  poinformowała,  że składała  interpelację w sprawie poszerzenia składu
zespołu  interdyscyplinarnego  do  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie.  Z  otrzymanej
odpowiedzi wynika, że w tym roku kończy się kadencja zespołu. Zapytała do jakiego terminu
można zgłosić kandydatów.
Pan Marek Dziedziela Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Łowiczu-
poinformował, że powołanie nowego składu zespołu nastąpi w miesiącu maju br. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Henryk  Zasępa  stwierdził,  że  Rada  Miejska
przyjęła Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2016 r. dla gminy Miasto Łowicz.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Henryk Zasępa zarządził 20 minut przerwy. 
Po przerwie, na obrady przybył Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska. 

Ad. 6
Rozpatrzenie uchwał: 
1/ Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto
Łowicz na lata 2017-2024 – przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

16 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:

U c h w a ł ę  Nr XL/263/2017
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2/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2017 rok – przedstawił
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik - zapytał o dochody z podatku CIT i PIT za kwartał. 
Pan Arkadiusz  Podsędek Skarbnik  Miasta –  dochody z  podatku CIT i  PIT wyglądają
w miarę dobrze, zgodnie do upływu czasu. Na komisji Budżetu i Finansów pytano, z czego
pochodzą wolne środki. Większe dochody pochodziły: z podatku PIT – 427.973 zł i CIT –
36.095,60  zł  oraz  podatku  od  nieruchomości  553.081,03  zł.  Po  stronie  wydatków  nie
wykonano  wydatków  majątkowych  na  kwotę  1790.609,07  zł,  wydatków  bieżących  -
2 735,103,58 zł. Z niewykonanych inwestycji należy wymienić:

 wiadukt i drogi dojazdowe na kwotę 382.325,92 zł,

 ul. Polna i ul. Niciarniana 315.177,70 zł,

 wykup gruntów 248.705,42 zł,

 separatory 144.983,24 zł,

 ul. Chabrowa   96.550,00 zł,

 ul. Wąska 923.738,97 zł,
Z  wydatków bieżących  największą  niewykorzystaną  kwotą są  środki  z  rezerwy na kwotę
685.805,00 zł. Mniej wydatkowano w stosunku do planu na:

 Przedszkola 129.586,62 zł,

 Urząd Miejski 253.000,10 zł,

 Gimnazja   95.772,24 zł,

 Szkoły Podstawowe   60.590,45 zł,

 obsługa długu   84.726,59 zł,

 ZGM   83.574,90 zł,

 stołówki 126.417,55 zł,

 gospodarka odpadami 174.479,61 zł,

 oświetlenie ulic   71.246.73 zł,

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/264/2017
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3/  Projekt  uchwały  w  sprawie:  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi  -  przedstawił  Pan  Arkadiusz
Podsędek Skarbnik Miasta.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/265/2017

4/ Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Łowiczu
-  przedstawił  Pan  Michał  Zalewski  Kierownik  Biura  ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki
i Organizacji Pozarządowych.

(stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik - zgłosił wniosek, aby z §13 ust.2 wykreślić słowo „prawidłową”.
Jego zdaniem Dyrektor odpowiada za gospodarkę finansową. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska –  stwierdził,  że może jest taki wymóg
ustawowy i stąd zapis o prawidłowej gospodarce finansowej. 
Pani  Katarzyna  Kranik  Saleh  Radca  Prawny  -  zasada  jest  taka,  że  za  gospodarkę
prawidłową i nieprawidłową odpowiada Dyrektor tej jednostki. 
Radna  Karina  Sędkowska–Staszewska  –  stwierdziła,  że  każdy  Dyrektor  chciałby,  aby
gospodarka finansowa była prawidłowa. Jej zdaniem, nie ma znaczenia czy będzie zapis „za
prawidłową gospodarkę finansową ”czy „za gospodarkę finansową”. 
Radna  Zofia  Wielemborek  -  gospodarka  finansowa  musi  być  prawidłowa  i  taki  zapis
powinien zostać.
Pan Michał  Zalewski  Kierownik Biura ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych  - poinformował,  że  w  ustawie  o  finansach  jest  zapis,  że  „Dyrektor
odpowiada za gospodarkę finansową”.
Radny Robert Wójcik – wycofał wcześniej zgłoszony wniosek. 
Radny Mariusz Siewiera - w art. 60 ustawy o samorządzie gminnym jest zapis, że „wójt jest
odpowiedzialny za prawidłową gospodarkę gminy”.
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Opinię Komisji Społecznej- przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska-
Staszewska.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/266/2017

5/  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  trybu  i  szczegółowych  kryteriów  oceny
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej -  przedstawił
Pan  Michał  Zalewski  Kierownik  Biura  ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych.

(stanowi załącznik)

Radny Mariusz Siewiera - zgłosił wniosek o uszczegółowienie kryteriów punktowych w §5
ust. 1, 2 podobnie jak to jest opisane w ust. 3.
Pan Michał  Zalewski  Kierownik Biura ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych - stwierdził, że tych zapisów bardziej uszczegółowić się nie da.
Radny Mariusz Siewiera- podtrzymał swój wniosek, podał przykład ust.2 gdzie za wkład
własny można otrzymać maksymalnie 5 pkt. Za jaki wkład można zatem otrzymać pkt.np.1.
Jest  zwolennikiem przejrzystości  i  należy określić  szczegółowo za co ile  punktów można
otrzymać. 
Radna Zofia Wielemborek – stwierdziła,  że  inicjatywy lokalne  będą  miały  różne  tytuły
i będzie trudno to szczegółowo określić. W projekcie uchwały są zapisy, że Burmistrz może
powołać zespoły do spraw oceny wniosków może zwrócić się o opinię do Zarządu Osiedla,
zatem wydaje się, że są to zapisy wystarczające. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska – przypomniał, że w sprawie inicjatywy
lokalnej  osobiście  składał  interpelację.  Inicjatywa  lokalna  ma  na  celu  zachęcenie
społeczeństwa do działania i zaktywizowanie go. W trakcie funkcjonowania tej uchwały jeśli
będą do niej uwagi i zastrzeżenia można zawsze ją zmienić.
Radna Karina  Sędkowska–Staszewska  -  inicjatywa  lokalna  daje  szansę  na  aktywizację
mieszkańców Łowicza i  na pozyskanie przez samorząd partnera społecznego do realizacji
różnego rodzaju projektów. Bedzie głosowała za przyjęciem uchwały. 
Radny Mariusz Siewiera  - również jest  za tą inicjatywą,  ale  jest  zwolennikiem zapisów
uszczegółowionych,  aby  nie  było  wątpliwości.  Jeśli  w  jednych  punktach  udało  się  tą
punktację określić to można to zrobić i w innych przypadkach.
Pan Michał  Zalewski  Kierownik Biura ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych –  poprosił,  aby obecnie nie dokonywać zmian w projekcie uchwały,  jeśli
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w trakcie  składania  wniosków  pojawią  się  wątpliwości  to  będzie  można  to  poprawić
i uszczegóławiać. 
Radna  Zofia  Kroc  -  zapytała  czy  przewidziane  są  w  budżecie  środki  na  realizację  tej
uchwały.
Pan Michał  Zalewski  Kierownik Biura ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych - w tym roku w budżecie miasta przewidziano kwotę 2000 zł na realizację
inicjatywy  lokalnej.  Jeśli  zostaną  złożone  wnioski  i  środków  tych  zabraknie  zostanie
zgłoszony wniosek o zmianę w budżecie miasta.
Radny  Mariusz  Siewiera  -  poprze  projekt  uchwały,  ale  uważa,  że  punktację  należy
doprecyzować i jest to możliwe. 

Opinię Komisji Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska-
Staszewska.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/267/2017

6/  Projekt  uchwały w  sprawie  współdziałania  Miasta  Łowicza  z  Samorządem
Województwa  Łódzkiego  w  zakresie  wspólnej  realizacji  przedsięwzięcia  pod  nazwą
„Integracja  różnych  systemów  transportu  zbiorowego  poprzez  rozbudowę  węzłów
przesiadkowych w województwie łódzkim” - przedstawił Pan Michał Zalewski Kierownik
Biura ds. Kultury, Sportu, Turystyki i Organizacji Pozarządowych.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili.

Opinię Komisji Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska-
Staszewska.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)
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Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/268/2017

7/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  partnerstwa
i zawarcie umowy w sprawie współpracy Gminy Miasto Łowicz z Diecezją Łowicką oraz
firmą Eco Resort Sp. z o. o. w zakresie wspólnej realizacji projektu pod nazwą „Rozwój
turystyki  na  terenie  miasta  Łowicza”  -  przedstawił  wraz  w  autopoprawką  Pan  Artur
Michalak Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju i Obsługi Przedsiębiorców.

(stanowi załącznik)

Radna Karina Sędkowska–Staszewska – zapytała czy jest możliwość, aby na plażę nawieść
piasek taki jaki jest na plaży morskiej. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz – poinformował,  że najpierw nawieziono piach żółty,
potem zostały wygrabione kamienie i obecnie dowieziono biały piasek. 
Radna Zofia Kroc - zapytała, na jaki okres będzie podpisana umowa.
Pan Artur Michalak Naczelnik Wydziału Strategii, Rozwoju i Obsługi Przedsiębiorców -
jeśli umowa zostanie podpisana z Urzędem Marszałkowskim to trwać będzie do 2019 roku.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawi  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/269/2017

8/ Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w Łowiczu obręb Korabka
–  przedstawił  Pan  Jarosław  Majka  Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Gospodarki  Gruntami,
Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili.
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Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/270/2017

9/  Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  położonej  w  Łowiczu  obręb
Zielkówka  -  przedstawił  Pan  Jarosław  Majka  Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Gospodarki
Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Kroc – zapytała czy jest już pomył na nazwę nowego ronda. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  – stwierdził,  że  jego  zdaniem  należy  utrzymać
w nazewnictwie  konwencję  niepodległościową,  również  dla  planowanego  wiaduktu
kolejowego.
Radna  Zofia  Wielemborek -  poinformowała,  że  w  przyszłym  roku  planowany  jest
Narodowy Bieg 100-lecia Odzyskania Przez Polskę Niepodległości na 10 km. Zwróciła się z
apelem do radnych o udział w tym biegu. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów-  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/271/2017
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10/ Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży zabudowanej nieruchomości
położonej w Łowiczu przy pl. Nowy Rynek nr 28, obręb Śródmieście -  przedstawił Pan
Jarosław  Majka  Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Gospodarki  Gruntami,  Planowania
Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/272/2017

11/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności
nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Korabka- przedstawił Pan Jarosław Majka  
Z-ca Naczelnika Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

19 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/273/2017
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12/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności
nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Małszyce -  przedstawił Pan Jarosław Majka  
Z-ca Naczelnika Wydziału Gospodarki Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/274/2017

13/  Projekt  uchwały w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza, fragment obszaru urbanistycznego
Łowicka  Wieś,  obszar  położony  w  rejonie  ulic:  Prymasowskiej,  Jana  Pawła  II
i Tuszewskiej -  przedstawił  Pan  Jarosław  Majka  Z-ca  Naczelnika  Wydziału  Gospodarki
Gruntami, Planowania Przestrzennego i Rolnictwa.

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/275/2017
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14/ Projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu zrównoważonego
rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla miasta Łowicza - przedstawił Pan Paweł
Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/276/2017

15/  Projekt  uchwały w  sprawie uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  w  zakresie  trasy  napowietrznej  linii  elektroenergetycznej  110  kV
Sochaczew - Łowicz  1  -  przedstawił Pan  Jarosław  Majka  Z-ca  Naczelnika  Wydziału
Gospodarki  Gruntami,  Planowania  Przestrzennego  i  Rolnictwa  oraz  Pan  Piotr  Urlich
projektant.

(stanowi załącznik)

Radny Krzysztof Janicki – zapytał kiedy rozpocznie i kiedy zakończy się ta inwestycja;  
czy zostanie stara linia.
Pan  Szymon  Wierzchowski  Inwestor  -  poinformował,  że  stare  słupy  zostaną
zdemontowane,  będą  nowe  słupy  rurowe.  Stara  linie  zostanie  zdemontowana.  Inwestycja
rozpocznie się z końcem 2017 rok. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
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Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/277/2017

16/  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/246/2017 Rady Miejskiej
w Łowiczu z dnia 27 lutego 2017 r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości oraz
podatku  od  środków  transportowych,  stanowiących  regionalną  pomoc inwestycyjną-
przedstawiła Pani Maria Kotlarska Główny Specjalista z Wydziału Finansowego. 

(stanowi załącznik)

Radni uwag, pytań nie zgłosili. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów -  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

19 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/278/2017

17/ Projekt uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na dokonanie wypowiedzenia,
wynikających z  umowy o pracę,  warunków pracy i  płacy radnego -  przedstawił  Pan
Michał Trzoska Przewodniczący Rady. 

(stanowi załącznik)

Pan Michał Trzoska Przewodniczący Rady – poinformował na powyższe wypowiedzenie
Rada  Miejska  musi  wyrazić  zgodę.  Tradycją  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  w  poprzednich
kadencjach było nie wyrażenie zgody na takie wypowiedzenia dla Radnych. Radni zawsze
stawali  w  obronie  Radnych.  Poprosił  o  wypowiedzenie  się  samego  zainteresowanego
Radnego Mariusza Siewierę. 
Radny Mariusz Siewiera – najtrudniej być adwokatem w swojej sprawie. Mija rok czasu
kiedy  otrzymał  wypowiedzenie  pracy  z  Agencji  Rynku  Rolnego.  Nie  zna  warunków
wypowiedzenia  warunków  pracy  i  płacy  w  związku  ze  szczególną  potrzeba  pracodawcy
obsadzenia  vacatu  na  stanowisku gł.  Specjalisty  ds.  i  zarządzania  gospodarstwem rolnym
w Dziale Ekonomiki i Zarządzania Gospodarstwem Rolnym. W dniu wczorajszym rozmawiał
z  Dyrektorem,  dowiedział  się,  że  zostałby przeniesiony do Bratoszewic,  straciłby dodatek
funkcyjny  i  obniżono  by mu  pensję.  Zdziwiła  go  treść  pisma  zwłaszcza,  że  na  ostatnim
spotkaniu kierownictwa był chwalony za wykonanie planu zeszłorocznego. Kierownictwo nie
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przedstawiło wobec jego osoby żadnej konkretnej propozycji. Uważa, że zawsze można się
porozumieć pod warunkiem, że jest taka wola z obu stron.
Radny Robert Wójcik – podziękował za przygotowanie tego projektu uchwały. Radnemu
Mariuszowi Siewierze zaproponowano awans przez degradację. Wiadomym jest, że Radny
jest politykiem stojącym po pewnej stronie sceny politycznej. 
Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski - w poprzedniej Radzie była podobna sytuacja
z Radnym Piotrem Gołaszewskim, też chciano usunąć go ze stanowiska. Jestem przeciwny
wyrażaniu zgody na takie praktyki. Jest to świństwo, co próbuje się zrobić „temu biednemu
chłopakowi”.
Radna  Karina  Sędkowska–Staszewska  –  nie  określiłaby  Mariusza  Siewiery  mianem
„biedny  chłopak”,  jako  Radny  jest  zawsze  merytorycznie  przygotowany  do  każdej  Sesji
wykonuje kawał dobrej roboty. Podziękowała za przygotowanie takiego projektu uchwały, za
którym będzie głosowała. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska  zaproponował przegłosowanie projektu
uchwały:

18 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących” (Radny M. Siewiera nie głosował)

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie.
U c h w a ł ę  Nr XL/279/2017

Radny Mariusz Siewiera – podziękował Radnym.

Ad.7
Przyjęcie  oświadczenia  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  zawierające  stanowisko  Rady
Miejskiej  w  Łowiczu  w  sprawie  okolicznościowego  wywieszania  flagi  Cieszyna  na
budynku Urzędu Miejskiego w Łowiczu w dniu 27 czerwca każdego roku - przedstawił
Pan  Michał  Zalewski  Kierownik  Biura  ds.  Kultury,  Sportu,  Turystyki  i  Organizacji
Pozarządowych.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Michał  Trzoska  odczytał  pismo  Burmistrza  Cieszyna
dotyczące upamiętnienia wspólnej historii łączącej Łowicz i Cieszyn poprzez wywieszanie
flagi Łowicza w Cieszynie i Cieszyna w Łowiczu. W dniu 30 marca 2017 roku Rada Miejska
Cieszyna jednogłośnie podjęła stanowisko w sprawie okolicznościowego wywieszenia flagi
Łowicza  na  budynku  Urzędu  Miejskiego  w Cieszynie  w dniu  27  czerwca  każdego  roku.
Analogiczne stanowisko zostało przygotowane w naszej Radzie.  

(stanowi załącznik)

Burmistrz Miasta Łowicza Krzysztof Kaliński - poinformował, że nad Ratuszem Łowicza
co roku 27 czerwca będzie wywieszana flaga Cieszyna, a w Cieszynie flaga Łowicza w celu
upamiętnienia wspólnej historii. 
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Opinię Komisji Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Karina Sędkowska-
Staszewska.
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  -  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej zaproponował  przegłosowanie  projektu oświadczenia
Rady Miejskiej w Łowiczu zawierające stanowisko Rady Miejskiej w Łowiczu w sprawie
okolicznościowego  wywieszania  flagi  Cieszyna  na  budynku  Urzędu  Miejskiego  w
Łowiczu w dniu 27 czerwca każdego roku.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Rada  Miejska  przyjęła  jednogłośnie
oświadczenie.

Ad. 8
Dyskusja w sprawie odpowiedzi na pismo z Kurii Diecezjalnej z dn. 22 marca 2017 roku.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Michał  Trzoska poinformował,  że  Rada  Miejska
w Łowiczu w 2007 roku podjęła uchwałę zgodnie,  z którą teren w obrębie ewidencyjnym
Górki,  działka  oznaczona nr  6703/20 przeznaczona  była  pod tereny zabudowy usługowej
kultu religijnego o symbolu 3.70.UOS. Należy przez to rozumieć przeznaczenie ograniczone
do zachowania istniejących oraz realizowania projektowanych budynków kultu religijnego
w tym między innymi sakralnej i kościelnej. Wnioskiem z dnia 23 listopada 2011 roku Kuria
Diecezjalna Łowicka wystąpiła o pozyskanie wyżej wymienionej działki pod budowę nowej
parafii Kościoła Rzymskokatolickiego odwołując się do zapisów art.42 Ustawy o stosunku
Państwa do Kościoła Katolickiego w Rzeczpospolitej  Polskiej.  Jednocześnie zwracając się
z prośbą o zastosowanie bonifikaty od ceny sprzedaży. Zarząd osiedla Górki zwrócił się do
Burmistrza Miasta Łowicza o przeprowadzenie konsultacji społecznych wśród mieszkańców
osiedla  Górki  dotyczących  zmiany  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru
przeznaczonego  pod  usługi  kultu  religijnego.  W wykonaniu  powyższego  wniosku  została
podjęta uchwała nr XXI/138/2011 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 29 grudnia 2011 roku
w sprawie przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  osiedla  Górki  będącego jednostką
pomocniczą gminy Miasta Łowicz oraz określenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji.
Zgodnie z uchwałą w dniach 19, 25 marca 2012 roku przeprowadzono konsultacje. Zgodnie
z protokołem  z  konsultacji  sporządzonym  25  marca  2012  roku  przez  komisję  do  spraw
konsultacji społecznych w Łowiczu, konsultacje uznano za ważne. Uprawnieni do wzięcia
w nich udziału  zadecydowali  o zmianie  w planie przestrzennym zagospodarowania miasta
Łowicza  w  obrębie  ewidencyjnym  Górki  polegającym  na  zmianie  przeznaczenia  terenu
w obszarze  przy  ul.  Łęczyckiej  i  ul.  Miodowej  z  terenów  zabudowy  usługowej  kultu
religijnego na cele zabudowy usługowej i użyteczności publicznej. Biorąc pod uwagę wynik
konsultacji  została  podjęta  uchwała  28  lutego  2013  roku  w  sprawie  przystąpienia  do
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sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łowicza
w obrębie ewidencyjnym Górki w rejonie ul. Łęczycka, Miodowa. Projekt został opracowany
i udostępniony do publicznego wglądu w dniach od 25 marca do 25 kwietnia  2014 roku.
Wpłynęło 5 pism zawierających uwagi, które zostały rozpatrzone zarządzeniem Burmistrza
Miasta  Łowicza z  dnia 3 czerwca 2014 roku. Zgodnie z projektem zmiany teren  ten jest
przeznaczony pod tereny do zabudowy usługowej o symbolu 3.133.U. Jest to przeznaczenie
ograniczone  do  utrzymania  istniejących  oraz  realizowania  projektowanych  budynków
o funkcji  administracji  i  wymiaru  sprawiedliwości,  bezpieczeństwa  publicznego,  kultury,
oświaty,  nauki,  służby zdrowia z wyłączeniem szpitali,  opieki społecznej,  socjalnej, domu
opieki kultu religijnego, sportu i rekreacji, obsługi finansowej, handlu, gastronomi i turystyki,
poczty,  telekomunikacji,  usług nieprodukcyjnych  związanych  z konsumpcją indywidualną,
usług  komunalnych  oraz  usług  związanych  z  obsługą  komunikacji  samochodowej
z niezbędnymi  do  jej  funkcjonowania  budynkami  o  pomieszczeniach  technicznych,
gospodarczych, garażami oraz powierzchniami biologicznie czynnymi, dojściami, dojazdami,
miejscami postojowymi i obiektami infrastruktury technicznej. W między czasie było wiele
pism pomiędzy Kuria Diecezjalną a Miastem Łowicz. W dniu 20 maja 2015 roku wpłynęło do
Urzędu  Miejskiego  w  Łowiczu  pismo,  gdzie  w  imieniu  Biskupa  Łowickiego  wikariusz
generalny ksiądz prałat Wiesław Wronka zwraca się po raz kolejny z wnioskiem o sprzedaż
na rzecz Diecezji Łowickiej działki oznaczonej nr 6703/20 położonej w Łowiczu obręb Górki.
Natomiast  w  dniu  18 czerwca  2015  roku  wpłynęło  do  Urzędu  Miejskiego  w  Łowiczu
przedsądowe wezwanie. W wyniku tego przedsądowego wezwania Rada Miejska w dniu 25
czerwca 2015 roku podjęła stanowisko zawierające niewyrażenie zgody na sprzedaż działki
i zobowiązała  Burmistrza  Miasta  Łowicza  do  przygotowania  oświadczenia  w tej  sprawie.
W dniu  28 czerwca  2016  roku  odbyło  się  spotkanie  Radnych  Miejskich  Łowickich
z Biskupami  Łowickimi  i  z  Kurią  Diecezjalną.  Na  spotkaniu  również  padało  wiele
argumentów  za  tym,  aby  powstał  kościół.  Część  radnych  nadal  obstawała  przy  swoich
dotychczasowych  stanowiskach,  cześć  radnych  mówiła  o  woli  dyskusji  i  o  konieczności
kompromisu.
W  dniu  23  marca  2017  roku  ponownie  wpłynęło  pismo  Diecezji  Łowickiej  w  sprawie
przekazania Kurii terenu na osiedlu Górki.

(stanowi załączniki)
Zaproponował ponowne wypowiedzenie się Radnych na ten temat.
Radna  Karina  Sędkowska-Staszewska  poinformowała,  że  jest  osobą  wierzącą  i  że  są
w życiu człowieka takie chwile, że zostaje mu tylko wiara, modlitwa. Poznała w swoim życiu
wielu fantastycznych księży,  którzy gromadzą w swoich parafiach dzieci, młodzież, osoby
starsze, potrzebujące. Sama pracowała też w jednej z parafii naszego powiatu - prowadziła
zajęcia  wokalne  dla  dzieci.  Stwierdziła,  że  bierze  pod  uwagę  wolę  mieszkańców  Górek,
którzy  nie  chcą  tam  kościoła.  Uznała  jednak,  że  kościół  byłby  budowany  nie  tylko  dla
mieszkańców Górek, ale także dla okolicznych wsi, Dąbkowic Górnych, Dolnych, Ostrowa,
Pilaszkowa,  Otolic,  Jastrzębi,  Szczudłowa.  W związku z tym uznała,  że gdyby tą  działkę
kościół  chciałby kupić po cenie rynkowej,  lub gdyby wymienić  tą  działkę  na jakieś inne
korzystniejsze dla miasta tereny skłonna jest wyrazić zgodę na oddanie terenu. 
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Radny  Krzysztof  Janicki  poinformował,  że  odbył  około  300  rozmów  z  mieszkańcami
odnośnie budowy kościoła na osiedlu Górki. Tylko jedna osoba chciała, aby kościół powstał.
Reszta osób była zdania, aby ten teren zagospodarować tak jak zostało to przedstawione na
zebraniu,  które odbyło się 20 czerwca 2016 roku na osiedlu Górki. Na tym spotkaniu był
również obecny ksiądz Wiesław Wronka. Stwierdził,  że jest to jedyne miejsce w centrum
osiedla,  które  mieszkańcy  Górek  chcą  wykorzystać  na  budowę  przedszkola,  świetlicę
osiedlową, boiska do gry w piłkę. Po rozmowach z mieszkańcami podtrzymuje decyzje, aby
nie oddawać tego terenu Kurii  Diecezjalnej i zagospodarować w przyszłości tak jak sobie
życzą tego mieszkańcy osiedla Górki. Poinformował, że przedstawiciele osiedla Górki chcieli
się spotkać z księdzem Biskupem. W próbie skontaktowania przedstawicieli  osiedla Górki
z księdzem  Biskupem  uczestniczył  również  Burmistrz  Miasta  Łowicza.  Po  rozmowie
telefonicznej  okazało  się,  że  trzeba  się  umówić  na spotkanie  przez  adres  e-mail.  W dniu
16 maja  2015  roku  został  wysłany  e-mail  do  księdza  Biskupa  o  treści  „Szczęść  Boże
Przedstawiciele osiedla Górki proszą o audiencję u Biskupa Diecezji Łowickiej w sprawie
zagospodarowania placu przy ulicy Miodowej. Termin spotkania prosimy przesłać na adres 
e-mail  lub  telefonicznie.  Bóg  zapłać.”.  W  dniu  26  maja  2015  roku  wiadomość  została
ponownie  wysłana  z  powodu  braku  odpowiedzi.  W dniu  28  maja  2015  roku  dostaliśmy
odpowiedź  „Szanowny Panie  Przewodniczący  Ksiądz  Biskup  rozmawiał  w  tej  sprawie  z
Burmistrzem Miasta Łowicza w dniu 17 maja 2015 roku oraz z kilkoma Radnymi Miasta
niestety  w najbliższych  dniach  jest  cały  czas  poza  Łowiczem  i  ma  liczne  czynności
duszpasterskie.  Z wyrazami  szacunku Sekretarz Biskupa Łowickiego.”.  W dniu 2 czerwca
2015  roku  napisano  do  Sekretarza  Biskupa  Łowickiego  „Dziękujemy  za  odpowiedź
rozumiemy, że Ksiądz Biskup jest bardzo zajęty jednakże mamy nadzieje, że w bliższej lub
dalszej  przyszłości  znajdzie  czas  na spotkanie z  wiernymi  w tak ważnej  dla  nas sprawie.
Z cierpliwością czekamy na informację o spotkaniu. Z wyrazami szacunku Przewodniczący
osiedla Górki Krzysztof Janicki” Poinformował, że do dnia dzisiejszego nie otrzymał żadnej
odpowiedzi. Mieszkańcy Górek czują się odsunięci od tej sprawy, są tylko pisma wysyłane
przez Księdza Wiesława Wronkę, które nie łączą społeczeństwa tylko dzielą. Poprosił, żeby
stało się tak jak chce większość mieszkańców.
Radny Józef  Szczepanik  poinformował,  że  mieszkańcy Górek nie  są  przeciwni  budowie
kościoła, tylko nie chcą, aby kościół powstał w tym miejscu. Mieszkańcy tego osiedla pragną,
aby na tym terenie powstało przedszkole z prawdziwego zdarzenia. Prosił, aby Radni Miasta
Łowicza podjęli decyzje zgodnie z wolą mieszkańców.  
Pani Zofia Szczepaniak mieszkanka os. Górki stwierdziła, że jeżeli Biskup chce budować
kościół to niech zbuduje go w innym miejscu, np. na terenie Pilaszkowa, Ostrowa. Wtedy
mieszkańcy  okolicznych  wsi  będą  mieli  blisko  do  kościoła.  Uznała,  że  nie  ma  potrzeby
budowania tak dużego kościoła jak Kościół pw. Dobrego Pasterza, który jest mało przytulny.
Stwierdziła, że obecne przedszkole na Górkach jest za małe. Mieszkańcy os. Górki chcą, aby
na tym terenie powstało większe przedszkole, boisko do gry w piłkę, oraz plac z urządzeniami
do ćwiczeń.  Uznała,  że  miasto  od paru  lat  nic  nie  zrobiło  na Górkach.  Nie ma  potrzeby
budować  nowego  kościoła,  skoro  jest  tak  blisko  kościół  pw.  Świętego  Ducha,  który  jest
wspierany przez mieszkańców Górek. 
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Pani Barbara Kazimierska mieszkanka os. Górki  prosiła Radnych Miasta Łowicza, aby
głosowali tak, aby obywatelom było dobrze. Stwierdziła, że połowa mieszkańców Górek wozi
dzieci  do  przedszkola  Diecezjalnego,  ponieważ  tam  są  dobre  warunki.  Stwierdziła,  że
przedszkole na Górkach jest za małe. Stwierdziła, że w pobliskich wsiach jest dużo miejsc, na
których  można  zbudować  kościół.  Poprosiła,  aby  kościół  oddał  plac  należący  do
mieszkańców Górek. 
Pan Lech Aniszewski mieszkaniec os. Górki zwrócił się do Radnych Miasta Łowicza, aby
podczas głosowania zachowali świeckie stanowisko. Stwierdził, że od 30 lat na osiedlu Górki
nic się nie zmieniło. Nie powstało porządne boisko, nie ma parku, świetlicy. Z jednej strony
jest śmietnisko z drugiej strefa przemysłowa z trzeciej centrum miasta, a z czwartej będzie
obwodnica. Stwierdził, że miasto zrobi z osiedla Górki zamknięte „getto”. Działka przy ulicy
Miodowej  może  się  stać  centrum  rozrywki  dla  mieszkańców  Górek.  Stwierdził,  że  nie
rozumie, dlaczego ksiądz Biskup powołuje się na prawo pisane, na umowę między państwem
polskim  a  kościołem,  a  z  drugiej  strony  nie  umie  uszanować  demokratycznego  wyboru
mieszkańców. Zaapelował Radnych Miasta Łowicza, żeby uszanowali wolę mieszkańców.
Radny Marek Boroski poprosił, żeby Radny Krzysztof Janicki podał źródło finansowania tej
inwestycji, którą przedstawił.
Radny Krzysztof Janicki stwierdził, że środki na tą inwestycję znajdą się w budżecie miasta
w 2021 roku. Mieszkańcy Górek nie oczekują, że środki na tą inwestycję znajdą się od razu,
inwestycja może być rozłożona na kilka lat. Zapytał Radnego Marka Boroskiego skąd kościół
weźmie pieniądze na budowę kościoła,  skoro ksiądz Biskup Andrzej Dziuba na spotkaniu
z Radnymi Miasta Łowicza powiedział, że są młodą, biedna Diecezja i nie stać ich na budowę
kościoła. Ksiądz Biskup stwierdził, że mieszkańcy będą to finansowali. Po to jest miasto, po
to płacimy podatki żeby znalazły się pieniądze na takie inwestycje. 
Radna  Zofia  Wielemborek  zaproponowała,  aby  po  zakończonej  dyskusji  Radni  Miasta
Łowicza ponownie zagłosowali nad podtrzymaniem oświadczeniem Rady Miejskiej z dnia 25
czerwca 2005 roku w sprawie niewyrażenia zgody na sprzedaż działki,  gruntu oznaczonej
numerem 6703/20 położonej w Łowiczu obręb Górki. 
Radny  Krystian  Cipiński  stwierdził,  że  Radni  Miasta  Łowicza  są  przedstawicielami
mieszkańców i powinni liczyć się z ich zdaniem. Uznał, że mieszkańcy osiedla Górki jasno
określili swoje oczekiwania, a strona kościelna pomija ich zdanie. Stwierdził, że mieszkańcy
osiedla Górki tworzą zorganizowaną grupę i interesują się tym co dzieje się na ich dzielnicy.
Poinformował,  że  przeprowadził  z  mieszkańcami  wiele  rozmów  na  temat  czy  na  osiedlu
Górki powinien powstać kościół.  Wszyscy zgodnie stwierdzili,  że  nie ma takiej  potrzeby.
W związku z  tym wysłał  do Diecezji  Łowickiej  petycje  w tej  sprawie,  nie  dostał  jednak
żadnej  odpowiedzi.  Poprosił  Radnych  Miasta  Łowicza  o  podtrzymanie  stanowiska  z  dnia
25 czerwca 2005 roku w sprawie niewyrażenia zgody na sprzedaż działki, gruntu oznaczonej
numerem 6703/20 położonej w Łowiczu obręb Górki. 
Radny Mariusz  Siewiera  poinformował,  że  był  obecny  na  spotkaniach  z  mieszkańcami
osiedla  Górki.  Wydaje  mu  się,  że  największym  problem mieszkańców  miasta  jest  to,  że
sprawa nie jest załatwiona do dzisiaj. Stwierdził, że możliwe jest osiągnięcie kompromisu.
Uznał,  że ze strony miasta  nigdy nie padła propozycja innego rozwiązania tej  sprawy niż
oddania  lub  sprzedaż  działki.  Stwierdził,  że  oświadczenie  Radnych  Miasta  Łowicza  nie
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rozwiązało problemu. Obecnie wiadomo, że dopóki sprawa nie zostanie uregulowana, żadna
inwestycja  nie  będzie  mogła  być  zrealizowana  na  tej  działce.  Stwierdził,  że  działka  przy
ul. Miodowej jest duża. Obok niej jest działka, której właścicielem jest PSS Społem. Miasto
mogłoby nabyć część tego gruntu. Wtedy zmieściłby się zarówno mały kościół, jak również
przedszkole. Kompromis jest do osiągnięcia. Stwierdził, że Burmistrz został zobowiązany do
działania  w 2007 roku w momencie  podjęcia  uchwały nr  XVII/147/2007 Rady Miejskiej
w Łowiczu z dnia 25 października 2007r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego  miasta  Łowicza,  w obrębie  ewidencyjnym  Górki.  Oczekuje,  że  Burmistrz
przygotuje  propozycję  konkretnego rozwiązania  zadawalające  mieszkańców osiedla  Górki
i Diecezję Łowicką. Może zaproponować Diecezji Łowickiej wybudowanie kościoła na innej
działce.  Można  również  odkupić  działki  należące  do  PSS  Społem  i  część  działki  przy
ul. Miodowej  sprzedać  Diecezji  Łowickiej,  a  za  pozyskane  środki  zrealizować  inwestycję
przedstawioną przez Radnego Krzysztofa Janickiego. Uznał, że ze strony miasta jest opór do
podejmowania  decyzji  i  czynności.  Do Kurii  Burmistrz  jedynie  wysyła  pisma,  w których
powołuje się na oświadczenie Rady Miejskiej. Uchwał z 2007 roku nadal obowiązuje. Ciągle
Radni oraz mieszkańcy os. Górki są w niepewności co dalej się z tą działką stanie. Stwierdził,
że zaplanowane na dzisiejszej Sesji głosowanie nic nie wniesie. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Michał  Trzoska  wyjaśnił,  że  uchwała
nr XVII/147/2007  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  z  dnia  25  października  2007r.  w sprawie
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Łowicza,  w  obrębie
ewidencyjnym  Górki,  w  części  dotyczącej  placu  przy  ul.  Miodowej  została  zmieniona
uchwałą Nr IX/56/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 28 maja 2015 r. w sprawie zmiany
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Łowicza,  w  obrębie
ewidencyjnym Górki, w rejonie ulic Łęczycka-Miodowa i ona teraz obowiązuje. Odniósł się
do wypowiedzi Pani Zofii Szczepaniak, mówiąc, że jest parafianinem kościoła pw. Dobrego
Pasterza. Uważa, że kościół ma nie być ładny, przytulny tylko kościół ma łączyć ludzi.
Radny  Jakub  Wolski  zaproponował,  żeby  zobowiązać  Burmistrza  Miasta  Łowicza  do
przygotowania na następną Sesję Rady Miasta możliwe propozycje rozwiązania tej sytuacji.
Stwierdził,  że  Kuria  Diecezjalna  przedstawiła  propozycje,  które  są  nie  do  przyjęcia.
Propozycje przygotowane przez Burmistrza mogą pomóc w złagodzeniu tego sporu. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Michał  Trzoska  poinformował,  że  o  tym  czy
głosowanie  się  odbędzie  i  co  będzie  przegłosowane  uwarunkowane  jest  od  przebiegu
dyskusji. Póki co zdania na ten temat są podzielone.
Radny Mariusz Siewiera  poinformował, że wspominał o uchwale z 2007 roku, ponieważ
uchwałą z 2007 roku Kuria Diecezjalna nabyła prawo do tego terenu. Uchwała z 2015 roku
jest tylko rozszerzeniem uchwały z 2007 roku. W 2015 roku przyjęto rozwiązanie, które nie
rozwiązuje  problemu.  Poinformował,  że  chciałby  usłyszeć  opinię  Pana Burmistrza  na  ten
temat. Głos w dyskusji zabrali już zarówno mieszkańcy jak i Radni. Stwierdził, że jest pod
wielkim wrażeniem spotkań organizowanych przez Radę Osiedla Górki, na których jest duża
frekwencja. Stwierdził, że trzeba rozwiązać tę sprawę, żeby obie strony były zadowolone.
Radny Henryk Zasępa poinformował, że przeprowadził wiele rozmów z prawnikami w tej
sprawie. Jeżeli na wniosek Biskupa działka została przeznaczona na cele kultu religijnego to
zarówno wyroki Naczelnego Sądu Administracyjnego jak i literatura prawnicza w podobnych
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sytuacjach  mówi,  że  zmiana  przeznaczenia  gruntu  pod  ewentualną  zabudowę  usługową
i socjalną zamiast pierwotnie sakralnej uzależniona jest w pierwszej kolejności od wycofania
wniosku  władz  kościelnych  nawet  na  szczeblu  nuncjatury  apostolskiej.  Wchodzą  tu
zastosowania  normy  prawa  kanonicznego  odnośnie  do  reprezentacji  kościoła  w  Polsce.
Niezależnie  od  tej  sytuacji  bez  podstawnych  działań  Rady  Miejskiej  niewykluczone  jest
działanie odszkodowawcze ze strony episkopatu Polski. Jeżeli Rada Miejska nie przekaże tej
działki  Kurii  Diecezjalnej  to  prawdopodobnie  miasto  będzie  musiało  zapłacić  duże
odszkodowanie.  Uważa,  że  trzeba  rozmawiać  ze  stroną  kościelną  i  wypracować  jakieś
rozwiązanie.
Radny  Marek  Boroski  przytoczył  słowa  Wojciecha  Waligórskiego  „Według
Przewodniczącego  Zarządu  Osiedla  Krzysztofa  Janickiego  mieszkańcy  chcieliby,  aby  na
placu powstało przedszkole, żłobek, plac zabaw, świetlica tyle, że przedszkole na Górkach
istnieje niemal od zawsze, żłobek w mieście jest i wystarcza plac zabaw, który znajduje się
w sąsiedztwie spornej działki, który jest regularnie dewastowany, o czym aż nie chce się już
pisać  w  gazecie.  Wielokrotnie  zwracaliśmy  na  to  uwagę,  ale  wandali  to  oczywiście  nie
odstrasza. A ze świetlic w kilku istniejących jeszcze do niedawna miejscach w mieście została
się jedna przy Parafii Świętego Duchu. Więc nie o rzeczywiste potrzeby zdaję się tu chodzić
tylko po prostu „nie” dla kościoła. W sytuacji, gdy Diecezja zgłasza gotowość do rezygnacji
z części placu Radni Miasta powinni odpowiedzieć sobie na pytanie czy opowiadają się za
konfrontacją  czy  za  kompromisem,  konfrontacji  w  Polsce  mamy  ostatnio  aż  za  dużo.”
Stwierdził, że są dwie drogi albo jesteśmy z kościołem albo jesteśmy przeciwko kościołowi.
Uważa, ze Radni nie powinni się wstrzymywać od głosu, jeżeli dojdzie do głosowania. Uznał,
że kościół na Górkach jest bardzo potrzebny.  Poinformował,  że Diecezja Łowicka chciała
wybudować  duży  kościół  z  przedszkolem  za  5 000  000  zł,  jednak  to  nie  odpowiadało
mieszkańcom Górek. Zapytał skąd miasto weźmie po 2021 roku pieniądze jak już nie będzie
można starać się o środki unijne. Podziękował Burmistrzowi Miasta Łowicza za zbudowanie
bloków komunalnych  na  Korabce.  Poinformował,  że  osiedle  na  Korabce  zostało  również
uporządkowane dzięki  kościołowi.  Stwierdził,  że wcześniej  było bardzo niebezpiecznie na
osiedlu.  Zapytał  kto  weźmie  na  siebie  odpowiedzialność  jeśli  kościół  wystąpi  do  sądu
o odszkodowanie.  Oświadczył,  że  jest  za sprzedażą działki  oraz za tym żeby się dogadać
z kościołem w tej sprawie. Poinformował, że do hierarchy kościelnego nie pisze się maila,
tylko pisze się pisma i umawia na spotkanie.
Radny Krzysztof Janicki oznajmił, że szanuje Radnego Marka Boroskiego. Poinformował,
że  nie  jest  barbarzyńca  krzyża  i  zdrajcą  wiary  tak  jak  wypisywali  o  nim  przeciwnicy
w lokalnych  mediach.  Zapytał  Radnego  Marka  Boroskiego  czy  był  w  przedszkolu  na
Górkach, czy widział  jakie tam są warunki. Stwierdził,  że Biskup nie powiedział,  że chce
wybudować kościół z przedszkolem za kwotę 5 000 000 zł. Powiedział, że tyle kosztowało
wybudowanie przedszkola Diecezjalnego w Skierniewicach. Biskup powiedział, że Diecezja
Łowicka jest nową, biedną Diecezją i nie maja pieniędzy. 
Radna  Zofia  Kroc popiera  stanowisko  Radnego  Mariusza  Siewiery.  Uchwała  podjęta
w 2007 roku obowiązuje, ponieważ jest ciągłość władzy i uchwałę powinno się już dawno
wykonać  lub  ją  uchylić.  Oznajmiła,  że  jest  osoba  wierząca,  jest  za  kompromisowym
załatwieniem  tej  sprawy.  Uważa,  że  powinno  się  zorganizować  w  Ratuszu  ostateczne
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spotkanie  z władzami  kościelnymi,  z  zarządem  osiedla  Górki,  przedstawicielami
mieszkańców,  z Radnymi  Miasta  Łowicza  celem  wypracowania  kompromisu.  Uznała,  że
jeżeli nie uda się porozumieć to pozostaje droga sądowa.
Pan Lech Aniszewski  zacytował  fragment  listu  Biskupa  Łowickiego  z  dnia  17  kwietnia
2016 roku,  w  którym  to  ksiądz  Biskup  troszczy  się  o  nowe  powołania  do  kapłaństwa.”
Zdarzają  się  wśród  księży  wypadki  i  choroby,  które  uniemożliwiają  im  dalszą  pracę  to
wszystko  sprawia,  że  zmniejsza  się  liczba  księży  mogących  podejmować  posługę
duszpasterską. Widzimy to w niektórych parafiach, gdzie nie ma już wikariuszy albo jest ich
mniej. Być może kiedyś będzie trzeba w pewnych sytuacjach łączyć parafię albo powierzać
opiekę  duszpasterską  nad  dwiema  wspólnotami  parafialnymi  jednemu  proboszczowi.”
Zaznaczył,  że stanowisko księdza Biskupa jest  niejednoznaczne.  Z jednej strony mówi do
parafian, że musimy łączyć parafię z drugiej strony chce utworzyć nowa parafię. Uznał, że
jeżeli  ta  parafia  powstanie  na  terenie  Górek będzie  ona  symbolem podziału  społecznego,
który jest tworzony przez kościół. Stwierdził, że na skraju Górek i ul. Młyńskiej jest działka
miejska i tam mógłby powstać kościół, ale Diecezja Łowicka nie chce wyrazić na to zgody.
Uznał, że propozycje kompromisu padły ze strony mieszkańców Górek. Stwierdził, że działki,
które  zaproponował  kościół  na  zamianę  nie  są  działkami  inwestycyjnymi,  nie  przyniosą
pożytku dla miasta. 
Pani Zofia Szczepaniak stwierdziła, że Radny Marek Boroski obraził mieszkańców Górek,
mówiąc, że tam jest pijaństwo, chuligaństwo. Policja twierdzi, że to jest spokojna okolica.
Stwierdziła, że może najlepiej będzie podzielić działkę na pół. 
Pan  Lech  Aniszewski odniósł  się  do  wypowiedzi  Radnego  Marka  Boroskiego.
Poinformował,  że  wiele  razy  słuchał  posiedzeń  Radnych  Miasta  Łowicza  z  transmisji
internetowej.  Zwrócił  uwagę,  że  Radny Marek Boroski  na jednej  z  Sesji  Rady Miejskiej
powiedział,  że powinniśmy za wszelka cenę szanować zdanie mieszkańców. Uznał, że nie
będzie wsparcia finansowego ze strony mieszkańców na budowę kościoła,  ponieważ wola
mieszkańców jest inna. Diecezja Łowicka nie posiada pieniędzy na zbudowanie przedszkola.
Przypomniał,  że  przez  Diecezje  Łowicka  przez  wiele  lat  buduje  Dom Pogodnej  Starości,
który nie jest jeszcze skończony. A kościół chce zacząć nową inwestycję. 
Radny Marek Boroski  zaprzeczył  temu, że powiedział,  że na Górkach jest chuligaństwo.
Mówił tylko o tym jak było na Korabce przed budową kościoła. Stwierdził,  że przytoczył
tylko artykuł Pana Waligórskiego. Stwierdził,  że Biskup Łowicki na spotkaniu z Radnymi
Miasta Łowicza mówił, że za 5 000 000 zł wybuduje przedszkole. 
Radny  Krzysztof  Janicki stwierdzi,  że  Radny  Marek  Boroski  źle  usłyszał  wypowiedź
Biskupa Łowickiego. Stwierdził, że Biskup wyraźnie powiedział, że 5 000 000 zł kosztowała
budowa  przedszkola  w  Skierniewicach.  Uznał,  że  Radny  Marek  Boroski  uraził  jego
i Burmistrza  Miasta  twierdząc,  że  nie  powinno  się  umawiać  na  spotkanie  z  Biskupem
Łowicza mailowo. Poinformował, że Sekretarz Biskupa zażyczył sobie, żeby umawiać się na
spotkanie z Biskupem za pomocą adresu e-mail.  Uznał, że nie ma potrzeby pisania pisma,
skoro taki sposób kontaktu preferuje Kuria Łowicka. Poinformował, że ponownie wyśle tego
maila i poprosi o spotkanie Biskupa z przedstawicielami osiedla Górki.
Radny Dariusz Dzik poprosił, żeby zakończyć już tą dyskusje, ponieważ zdania Radnych są
podzielone.  Stwierdził,  że  im  dłużej  będzie  trwała  dyskusja  tym  bardziej  będzie  dzieliła
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Radnych. Uważa, że trzeba wypracować jakiś konsensus, ważna jest rozmowa. Niestety brak
jest dobrej woli ze strony kościoła na spotkanie z mieszkańcami Górek.
Radny Rober Wójcik  stwierdził,  że jest  to trudna sytuacja.  Z jednej  strony powinna dla
Radnych być ważna decyzja mieszkańców z drugiej strony jest duże prawdopodobieństwa, że
doszłoby do sprawy sądowej.  Władze  kościelne  mogłyby wygrać  duże odszkodowanie od
miasta.  Przypomniał,  że  2007 roku Radni  Miasta  głosowali  za  planem zagospodarowania
przestrzennego, który umożliwia budowę obiektu kultu sakralnego. Ten plan był wywieszony
do  publicznej  wiadomości,  nie  było  żadnych  sprzeciwów.  Była  tylko  dyskusja  na  temat
obwodnicy,  nie  dotyczyła  kościoła.  Później,  gdy  władze  kościelne  wystąpiły  z  pismem
o przekazanie  tego  terenu  wówczas  zaczęła  się  dyskusja.  Odbyło  się  w  związku  z  tym
nieformalne  spotkanie,  gdzie  większość  zadecydowała  żeby  wykreślić  z  tego  planu
możliwość  budowy obiektów kultu  religijnego.  Sądzę,  że  jeżeli  wtedy podjęłoby się  taką
decyzję sprawa byłaby rozwiązana. Natomiast przedstawiono inny projekt uchwały. Popiera
zdanie Radnego Mariusza Siewiery i innych osób, że powinien być wypracowany kompromis.
Poinformował,  że był  obecny na spotkaniu z  Biskupem i  zauważył,  że  jak jest  spotkanie
w gronie kościelnym to wszyscy inaczej mówią. Stwierdził,  że warto byłoby zorganizować
spotkanie, na którym obecni będą Radni Miasta Łowicza, mieszkańcy osiedla Górki, zarząd
osiedla Górki i Kuria Diecezjalna. Stwierdził, że kościół nie może powstać na bazie kłótni,
ponieważ kościół to ludzie. Opinia, że na os. Górki nic nie jest zrobione jest krzywdząco dla
Radnych.  Stwierdził,  że  nie  podoba  mu  się  stanowisko  Diecezji  Łowickiej,  której
przedstawiciele nie są obecni na dzisiejszym posiedzeniu Sesji oraz to, ze nie odpowiadają na
prośbę spotkania z Zarządem Osiedla Górki. 
Pan  Lech  Aniszewski  stwierdził,  że  Rada  Miejska  popełniła  błąd  nie  przeprowadzając
konsultacji przed podjęciem uchwały w 2007 roku. Uważa, że wynika to z tego, że powinna
być bardziej  zacieśniona współpraca między Radą Miasta a zarządami  osiedli.  Zgadza się
z tym, że kompromis musi być, innego wyjścia z tej sytuacji nie ma. Uważa, że kościół nie
pójdzie do sądu jeśli miasto nie wyrazi zgody na sprzedaż działki, ponieważ utraci większość
wiernych. Stwierdził, że podział tej działki nic nie da, ponieważ mieszkańcy chcą całą działkę
zagospodarować.  Poinformował,  że  przedstawiony  projekt  zagospodarowania  działki  jest
jedyną z wielu możliwości zagospodarowania tego terenu.
Radny Mariusz Siewiera podkreślił, że dopóki nie zostanie uregulowana prawnie sprawa to
na  tym  terenie  żadna  inwestycja  nie  powstanie.  Poinformował,  że  kościół  prowadzi
korespondencję  z  miastem,  kilka  propozycji  rozwiązanie  tej  sprawy  już  zaproponował.
Natomiast  miasto  ze  swojej  strony żadnej  propozycji  rozwiązania  tej  sprawy nie  podało.
Stwierdzi,  że  Radni  powinni  zobowiązać  Burmistrza  Miasta  Łowicza,  żeby  przygotował
propozycje rozwiązań tej sytuacji. 
Radny Henryk Zasępa  odniósł  się  do wypowiedzi  Pana  Lecha Aniszewskiego odnośnie
braku  przepływu  informacji  pomiędzy  Radnymi  Miasta  Łowicza  a  zarządami  osiedli.
Stwierdził,  że 2007 roku, kiedy uchwała była podjęta Radny z dzielnicy Górek na pewno
przekazywał informacje odnośnie tej uchwały. Przez 4 lata nie było żadnego protestu, że to
jest nie zgodne z wolą mieszkańców.
Radny  Józef  Szczepanik  potwierdził,  że  głosował  za  podjęciem  uchwały  z  2007  roku.
Stwierdził, że nikt wtedy nie poinformował jakie będą skutki tej uchwały. Stwierdził, że było
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tylko powiedziane, że wpisanie przeznaczenia działki na cele sakralne nie pociągnie za sobą
żadnych skutków. 
Burmistrz  Miasta  Krzysztof  Kaliński  poinformował,  że  obowiązuje  uchwała  z dnia
25 października  2007 roku,  i  że  po tej  uchwale  były  jeszcze  podejmowane trzy uchwały.
W każdej uchwale znajduje się paragraf, który mówi o tym, że wykonanie uchwały powierza
się  Burmistrzowi  Miasta.  Podjęta  uchwała  w  dniu  29  grudnia  2011  roku  w  sprawie
przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  osiedla  Górki  została  wykonana.  W wyniku
konsultacji podjęto kolejną uchwałę z dnia 28 lutego 2013 roku w sprawie przystąpienia do
sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  obrębie
ewidencyjnym  Górki  w  rejonie  ulic  Łęczycka,  Miodowa.  W wyniku  tych  zmian  została
podjęta  kolejna  uchwała  z  dnia  28  maja  2015  roku  o  zmianie  planu  zagospodarowania
przestrzennego,  która  obecnie  obowiązuje.  Było  również  przyjęte  oświadczenie  Rady
Miejskiej  z  dnia  25  czerwca  2015  roku  o  niesprzedawaniu  działki  Diecezji  Łowickiej.
Przedstawił treść oświadczenia. Stwierdził, że nie może przedstawić propozycji rozwiązania
tej sprawy, ponieważ obowiązuje go oświadczenie Rady Miejskiej. Zaproponował, żeby to
Radni  podjęli  decyzje,  o  unieważnieniu  tego  oświadczenia  i  podjęli  oświadczenie
upoważniające Burmistrza Miasta do przedstawienia rozwiązań rozstrzygnięcia tego sporu.
Stwierdził,  że  jak  mieszkańcy  Górek  proponowali  zagospodarowanie  tego  terenu  to
podkreślał,  że  obowiązują  władze  miasta  dwa dokumenty  ustawa o  stosunku państwa do
kościóła Rzymskokatolickiego art. 42 z dnia 17 maja 1989 roku i Konkordat miedzy stolicą
Apostolską a Rzeczpospolita z dnia 28 lipca z 1993 roku. Kościół na podstawie tych dwóch
dokumentów ma prawne roszczenia  do tego terenu.  Cieszy  się,  że  mieszkańcy Górek na
spotkaniu w tym roku na osiedlu wzięli pod uwagę to co powiedział.   Podkreślił, że Rada
Miejska za swoje działania nie odpowiada prawnie, natomiast Burmistrz Miasta odpowiada.
Poinformował, że ta sprawa była dwukrotnie badana przez Prokuraturę Rejonową w Łowiczu
i przez Prokuraturę Okręgową w Łodzi. Obie sprawy zostały umorzone. Uznał, że każda jego
wypowiedź w tej sprawie może być dowodem w kolejnej sprawie. Stwierdził, że nie jest od
przedstawiania propozycji, tylko od wykonywania uchwał Rady Miejskiej. 
Radny Mariusz Siewiera stwierdził, że żadna z uchwał, którą wykonał Burmistrz Miasta nie
uchyliła uchwały z 2007 roku. Stwierdził, że oświadczenie Rady zobowiązywało Burmistrza
do przygotowania odpowiedzi o niesprzedawaniu działki dla Kurii Diecezjalnej. Uznał, że
Burmistrz  Miasta  powinien  przygotować  rozwiązania  tej  sytuacji.  Stwierdził,  że  te
rozwiązania nie będą wiążące,  ponieważ ostateczną decyzję w tej  sprawie podejmie Rada
Miejska. 
Pan  Lech  Aniszewski  zaproponował,  żeby  Radni  Miejskiej  wykreślili  z  uchwały
przeznaczenie  terenu  na  cele  sakralne  terenu  przy  ulicy  Miodowej,  a  wprowadzili  to
przeznaczeni na działce znajdującej się na obrzeżu osiedla Górki. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Michał Trzoska stwierdził, że to rozwiązanie nie jest
takie proste, ponieważ wiąże się to z odszkodowaniem jakie miasto będzie musiało zapłacić
Diecezji Łowickiej. 
Radna  Zofia  Kroc  złożyła  wniosek  formalny  zobowiązujący  Burmistrza  Miasta  do
zorganizowania ostatecznego spotkania przedstawicieli Kurii Diecezjalnej, władz miejskich,
zarządu osiedla Górki i przedstawicieli mieszkańców os. Górki. 
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Burmistrz Miasta Krzysztof Kaliński odczytał odpowiedź miasta na pismo z dnia 22 marca
2017 roku Diecezji Łowickiej  dotyczące kolejnego wystąpienia w sprawie nabycia działki,
gruntu położonej w Łowiczu obręb Górki numer 6703/20 w celu utworzenia nowej parafii
Kościoła Rzymskokatolickiego z budową obiektu sakralnego. 

(stanowi załącznik)
Radny Marek Boroski  zadał pytanie Radnemu Krzysztofowi Janickiemu, czy mieszkańcy
osiedla Górki w ogóle są zainteresowani powstaniem małego kościoła na tym terenie.
Radny Krzysztof Janicki poinformował, że mieszkańcy są otwarci na rozmowy. Stwierdził,
że zmieści się mały kościół o wymiarach 2m x 2m. Zwrócił uwagę Radnemu Krzysztofowi
Wietesce, że sam nie zabiera głosu, a jedynie szepcze coś pod nosem. Mieszkańcy są gotowi
do rozmów i chcą się spotkać z księdzem Biskupem. Jednak woli rozmowy od strony księdza
Biskupa nie ma.  
Radny Krzysztof Wieteska stwierdził, że budynek o wymiarach 2x2 to cela.
Radny Robert Wójcik zaproponował zakończenie dyskusji. 
Burmistrz  Miasta  Krzysztof  Kaliński  poinformował,  że  będzie  w  najbliższych  dniach
rozmawiał z księdzem Biskupem i przedstawi propozycję Radnych Miasta o spotkanie.
Radna Zofia Kroc podtrzymała wniosek o zorganizowanie spotkania. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaproponował  przegłosowanie  wniosku  formalnego
o zorganizowanie  spotkania  do  zorganizowania  spotkania  Radnych  i  przedstawicieli
osiedla Górki z przedstawicielami Kurii Diecezji Łowickiej:

16 „za”, 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdza,  że  Rada  Miejska  podjęła  w/w  wniosek
jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Trzoska zarządził 10minut przerwy.
Po przerwie.

Ad. 9
Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie pomiędzy Sesjami.

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza  poinformował,  że przy modernizacji
linii kolejowej, PKP będzie korzystało z nowo wybudowanej ulicy Dworcowej. Jeśli zostanie
coś  zniszczone  będą  musieli  naprawić.  W  trakcie  budowy  wiaduktu  będzie  możliwe
korzystanie z parkingu. Gdyby teraz nie była robiona ulica Dworcowa, jej wykonanie było by
możliwie dopiero po 2020 roku. A wtedy nie będzie już można ubiegać się o dotacje unijne.
W chwili obecnej na przebudowę ul. Dworcowej miasto uzyskało dotacje w wysokości 85%.
W 2018 roku będzie budowana nowa odnoga ul. Bolimowskiej i rondo przy ul. Warszawskiej.
Poinformował, że w dniu 28 kwietnia 2017 roku odbędzie Walne Zgromadzenie w Zakładzie
Energetyki  Cieplnej  Planowane są w maju zmiany personalne w Wojewódzkim Funduszu
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej.  Poinformował,  że  chciał,  aby  Walne
Zgromadzenie odbyło się w czerwcu, po zmianach we WFOŚiGW. WFOŚiGW posiada 51%
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udziałów w ZEC-u, więc Walne Zgromadzenie zostało ustalone na kwiecień. Miasto musiało
przygotować dwie uchwały dotyczące wyboru prezesa i członka zarządu. Obecnie członkiem
zarządu  jest  Pan  Jan  Tłustwa.  Planowane  były  kontrakty  dla  prezesa  i  członka  zarządu,
w których zawarty był zapis, że po odejściu ze stanowiska mieli by prawo do czteroletniej
odprawy.  Miasto napisało uchwałę,  w której  zawarło zapis,  że prawo do trzy miesięcznej
odprawy nabywa  się  po  przepracowaniu  12  miesięcy  na  stanowisku  prezesa  lub  członka
zarządu.  Na jutrzejszym Walnym Zgromadzeniu  Burmistrz  nie powoła nikogo na członka
zarządu,  ogłosi  wakat  na  tym stanowisku.  Stwierdził,  że  Pan Jan  Tłustwa bardzo  dobrze
reprezentował miasto i bardzo dobrze się z nim współpracowało. 
Stwierdził, że ZEC dobrze działa. Każdego roku jest ponad 1 000 000 złotych nadwyżki.
Zapisy  w  nowej  uchwale  o  parkometrach  w  związku  z  wyrokiem Wojewódzkiego  Sądu
Administracyjnego  w Warszawie  podjął  decyzje,  że  wpisywanie  w parkometrach  numeru
rejestracyjnego jest naruszeniem danych osobowych 
Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych poinformował, że wyrok
jest nie prawomocny. Miasto stołeczna Warszawa odwołało się od wyroku. Proponuje, aby
w przetargu na obsługę strefy płatnego parkowania umieścić parkometry,  w których można
wpisywać numery rejestracyjne samochodów. 
Radny  Robert  Wójcik zaproponował  zawarcie  w  umowie  zapisu,  który  umożliwiałby
uwzględnienie ewentualną zmianę parkometrów. 
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  Łowicza  poinformował,  że  odbyły  się
Ogólnopolskie Targi Pszczelarskie. Ponad 40 stanowisk, z każdym rokiem jest ich więcej.
Pochwalił  Wiceprzewodniczącego  Marka  Boroskiego  za  organizację  targów.  Wyraził
niezadowolenie,  że pogoda nie  dopisała.  Poinformował,  że po targach expo w Nadarzynie
dostał zaproszenie do Dubaju na wystawę. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Boroski podziękował za pomoc i współpracę
na targach,  ks.  Robertowi Kwatkowi,  Panu Krzysztofowi  Figatowi Staroście Łowickiemu,
Panu  Krzysztofowi  Kalińskiemu  Burmistrzowi  Miasta  Łowicza,  Panu  Maciejowi
Malangiewiczowi dyrektorowi Łowickiego Ośrodka Kultury, Panu Michałowi Zalewskiemu
Kierownikowi  Biura  ds.  Kultury  Sportu  Turystyki  i  Organizacji  Pozarządowych,  Panu
Krystianowi  Cipińskiemu,  Orkiestrze  Miejskiej  pod  przewodnictwem  Jana  Dudkiewicza
i dzieciom z przedszkola Pszczółka Maja. Podziękował wszystkim uczestnikom targów. 
Radny  Rober  Wójcik  pogratulował  radnemu  Markowi  Boroskiemu  pomysłu  i  realizacji
targów. Poinformował, że dzieci występujące na targach były zachwycone. Stwierdził, że jest
zatrwożony tym co powiedział Burmistrz Miasta. Zdaje sobie sprawę, że spółki podlegające
pod Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zawsze padały łupem
politycznym.  Uznał,  że  zmiana  kontraktów  menadżerskich  polegająca  na  wprowadzeniu
czteroletnich odpraw to jest już „granda”. Stwierdził, że Burmistrz powiedział, że nie mamy
wpływu na powołanie prezesa. Poinformował, że odchodzi Pan Jan Tłustwa specjalista, który
od  wielu  lat  kierował  tą  spółką.  Zapytał  czy  będzie  ogłoszony  konkurs  na  stanowisko
wiceprezesa. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza poinformował, że pomysł kontraktu był
proponowany kilka miesięcy temu i został zgłaszany protest. Stwierdził, że nie wie jeszcze
czy będzie ogłaszany konkurs na stanowisko wiceprezesa.
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Ad. 10
Interpelacje, zapytania, sprawy rożne.
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Marek  Boroski  poinformował,  że  ze  sztandarem
w uroczystościach 3 Maja weźmie udział radny Leszek Plichta,  radny Paweł Pięta i radny
Mariusz  Siewiera.  Przekazał  Burmistrzowi  informacje  co  należy  wykonać  w  mieście.
Poinformował,  że  miejska  działka  na  rogu  ul.  Małszyckiej  i  ul.  Strzeleckiej  jest  bardzo
zarośnięta przez drzewa, krzaki. Zaproponował, uporządkowanie tego terenu. Stwierdził, że
należy  przygotować  teren  przy  ul.  Armii  Krajowej  i  ul.  Nadbzurzańskiej  pod wykonanie
prawo i lewoskrętów. Stwierdził, że propozycja Burmistrza odnośnie przebiegu trasy Bożego
Ciała jest bardzo dobra i powinien jej Burmistrz bronić.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza poinformował, że propozycja Księdza
Biskupa została poparta przez Policję oraz Straż Pożarną. Nowa organizacja procesji Bożego
Ciała to koszt ok 20 000 zł. Trwają procedury związane z przekazaniem ul. Armii Krajowej
miastu i należy cierpliwie poczekać. Poinformował, że odwiedzili go przedstawiciele firmy
produkującej  dodatki  do  pieczywa,  w  celu  znalezienia  działki.  Oglądali  działkę  na  rogu
ul. Małszyckiej i ul. Strzeleckiej. Nie przeszkadzało im to, że działka jest zarośnięta, lecz to,
że w pobliżu znajdują się domy jednorodzinne. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przypomniał  o  obowiązku  złożenia  oświadczeń
majątkowych do dnia 2 maja 2017 roku.
Radny Krzysztof  Janicki  odniósł  się  do wypowiedzi  Burmistrza  dotyczącej  ogłoszonego
przetargu na ulicę Szymanowską, Kurpińskiego. W związku z tym zapytał czy będą też jakieś
prace  podjęte  na  ulicy  Chabrowej.  Zapytał  ile  deklaracji  zostało  złożonych  przez
mieszkańców Górek odnośnie założenia instalacji gazowej i czy zostały już zawiezione do
Łodzi. Podziękował Burmistrzowi Bogusławowi Bończakowi za zorganizowanie spotkania na
osiedlu Górki w sprawie gazu. Podziękował również Radnemu Krystianowi Cipińskiemu za
zapewnienie  nagłośnienia,  Panu  Januszowi  Michalakowi  za  dostarczenie  krzeseł,
Burmistrzowi Krzysztofowi Kalińskiemu za zabranie głosu i dobre słowa. Zapytał Naczelnika
Pawła Gawrońskiego, czemu są wykopane rowy w poprzek przy drodze wzdłuż rzeki Bzury.
Czy jest już cos wiadomo odnośnie obwodnicy na Górkach?
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta Łowicza  poinformował,  że trwają  prace  nad
przygotowaniem  dokumentacji  dotyczącej  ulicy  Chabrowej.  Poinformował,  że  zawiózł
91 wniosków mieszkańców osiedla  Górki do Łodzi.  Stwierdził,  że wnioski można jeszcze
składać.  Poinformował,  że jedna osoba na ulicy Armii  Krajowej  narobiła  zamieszania,  że
miasto zbiera wnioski na gaz przy ulicy Armii Krajowej. Poinformował, że ze strony miasta
nie było takiej propozycji. Stwierdził, że jeżeli na os. Korabka mieszkańcy są zainteresowani
przyłączeniem gazu miasto wraz z Zarządem Osiedla Korbka zorganizują takie spotkanie.
Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych potwierdził, że nad Bzurą są
wykopane dwa poprzeczne rowy w poprzek drogi. Poinformował,  że są one wykonane na
działce prywatnej, po to żeby nie jeździły po niej samochody. Uznał, że jeżeli coś się komuś
stanie na tej działce odpowiadał za to będzie z Kodeksu Cywilnego właściciel tej działki. 
Radny  Robert  Wójcik  podziękował  Burmistrzowi  za  odpowiedź  na  jego  interpelacje.
Zapytał  kiedy  będzie  wykonywana  kanalizacja  sanitarna  na  ulicy  Czajki.  Czy  będzie
wykonywana kanalizacja sanitarna na ulicy Lnianej  i  Kaliskiej.  Zapytał  kiedy będą łatane
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dziury  na  terenie  naszego  miasta.  Prosił  o  pilną  interwencje  na  ulicy  Powstańców  przy
skwerze  Solidarności  oraz  na  ul.  Zagrodowej.  Zapytał  Pana  Pawła  Pełkę  Naczelnika
Wydziału  Inwestycji  i  Remontów  czy  przyglądali  się  spękaniom  poprzecznym  na  ulicy
Kaliskiej.  W wyniku  powstania  nowych  studzienek  kanalizacyjnych  na  ulicy  Kaliskiej  te
spękania są coraz większe. 
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  Łowicza  poinformował,  że  Naczelnik  Paweł
Pełka jest dzisiaj  nieobecny.  Przekaże mu informację o spękaniach poprzecznych na ulicy
Kaliskiej.
Dyrektor Janusz Michalak poinformował, że z Burmistrzem Bończakiem i Panem Markiem
Czyżem  objeździli  całe  miasto  w  poszukiwaniu  dziur  w  drodze.  Poinformował,  że  dział
drogowy  korzystając  z  dobrej  pogody  maluje  pasy  na  drogach  miejskich.  Przekazał
informację,  że  zostały  zakupione  materiały  na  budowę kanalizacji  na  ul.  Lnianej.  Jest  to
najważniejsza inwestycja w tym roku. Na ul. Czajki projekt został zmieniony. Planowana jest
budowa przepompowni po środku ul. Czajki. Ścieki będą pompowane pod
 torami do ul. Kaliskiej. Trwają uzgodnienia z PKP dotyczące przejścia pod torami.
Radna Zofia Kroc  zapytała  czy budowa nawierzchni na ulicy Niciarnianej i  ulicy Polnej
zostanie zakończona w tym roku i czy starczy na nią środków. Zapytała Burmistrza ile wynosi
otrzymana dotacja na renowacje Baszty Generała Klickiego. Co za tą kwotę będzie można
wykonać,  czy  wystarczy  na  renowacje  zewnętrznych  ścian  czworobocznej  baszty,  czy
w związku  z  ogólnopolskim  strajkiem  nauczycieli  w  łowickich  szkołach  były  przerwy
w zajęciach.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  Łowicza  poinformował,  że  wystąpił
o kwotę 50 000 zł dofinansowania na renowację Baszty Gen. Klickiego, ale nie dostał jeszcze
odpowiedzi. Całkowity koszt renowacji Baszty to 160 000 zł. Odpowiedział, że w Łowiczu
nie było strajku nauczycieli.
Radny Robert Wójcik poinformował, że zgłosił się do niego przedsiębiorca z ul. Klickiego
z prośbą, aby przy budowie ronda na ul. 1 Maja był zapewniony dojazd do sklepów. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza poinformował, że utrudnienia związane
z  budową  ronda  na  pewno  będą.  Poinformował,  że  ten  przedsiębiorca  był  na  spotkaniu
u Burmistrza  dwa  miesiące  temu.  Uwagi  zostały  już  przekazane  do  Wydziału  Inwestycji
i Remontów. 
Radny Jerzy Stobnicki zapytał czy wiadomo czy miasto dostanie dofinasowanie na odwierty
geotermalne. Czy zmiany, które nastąpią w WFOŚiGW i ZEC-u wpłyną na złożony wniosek.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta  Łowicza  poinformował,  że  będzie  posiadał
informacje  w  przyszłym  tygodniu.  Wnioski,  które  przeszły  ocenę  formalną  obecnie  są
przekazane do Ministerstwa Środowiska, które podejmie ostateczną decyzję.  Stwierdził,  że
zmiany w ZEC i WFOŚiGW nie wpłyną negatywnie na złożony przez miasto wniosek.
Pan Lech Aniszewski  przypomniał,  że na początku kwietnia wysłał  do Burmistrza e-mail
z prośbą o ustawienie toi toi’a przy placu zabaw na os. Górki. Mogliby z niego korzystać
osoby korzystające z placu zabaw oraz osoby uczestniczące w wyprzedażach garażowych.
Zaproponował, aby wnioski do budżetu obywatelskiego wpływały do zarządów osiedla np. na
maila. Zarządy osiedla mają szeroki pogląd na potrzeby osiedla. Zapytał się jak prace trwają
w związku z budową nawierzchni na ul. Chabrowej. 
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Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza poinformował, że obecnie nie wie jak
wygląda  sytuacja  przy  dokumentacji  na  budowę  nawierzchni  na  ul.  Chabrowej.
Poinformował,  że  zostały  kupione  trzy  toi  toi’e.  Jeśli  jest  potrzeba,  aby  w  tym  miejscu
ustawić toi toi’a będzie to rozważone zakupienie kolejnego. Poinformował, że jest regulamin
dotyczący  budżetu  obywatelskiego  i  jego  formuła  się  sprawdziła.  Można  zmienić  to,  że
wnioski będą wpływały do Zarządów Osiedli, lecz do dnia 30 września powinny trafić do
Urzędu Miasta. Poinformował, że w tym roku oprócz wyboru inwestycji na osiedlach będzie
można zgłaszać propozycję do inwestycji miejskiej. 
Radna Zofia Kroc uważa, że obecna forma składania wniosków do budżetu obywatelskiego
jest bardzo dobra. Trudno było by zorganizować dyżury członków Zarządów Osiedli. 
Pan Lech Aniszewski poinformował, że te propozycje wpływały by mailem. Zarząd osiedla
by się zapoznał ze wszystkimi wnioskami z budżetu obywatelskiego.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta Łowicza poinformował, że budżet obywatelski
ma swój regulamin. Dokumentacja powinna być w mieście, gdyż musi nastąpić weryfikacja
wniosków, inwestycji.
Radna  Zofia Wielemborek poinformowała,  że  wnioski  wpływające  do  budżetu
obywatelskiego  są  weryfikowane  pod  względem finansowym,  merytorycznym.  Wszystkie
zarządy przed wyborami dostają informacje dotyczące wniosków do budżetu obywatelskiego.

Ad. 11
Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
Następna Sesja planowana jest na dzień 25 maja 2017 r. godz. 12.00 z tematami:
1. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta.
2. Sprawozdanie  z  realizacji  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Mieszkaniowym

Zasobem Gminy Miasta Łowicza w latach 2013- 2017.

Informację  o  planowanych  posiedzeniach  komisji  w  miesiącu  maju  2017  r.  przedstawił
Przewodniczący Rady Miejskiej.

(stanowi załącznik)

Ad. 12
Na tym obrady XL Sesji zostały zakończone.  

Protokółowały:

Katarzyna Kapuścińska

Jadwiga Kardjalik

Katarzyna Marczak

Sekretarz Sesji:

Marek Boroski

Przewodniczący Rady

Michał Trzoska
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